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Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

Szanowny Panie Ministrze!
Wa³brzyska Specjalna Strefa Ekonomiczna „Invest Park” jest najszybciej rozwijaj¹c¹ siê stref¹ prze-

mys³ow¹ w Polsce. Powiat wa³brzyski od kilkuset lat zwi¹zany by³ przede wszystkim z przemys³em wy-
dobywczym i dlatego likwidacja kopalñ wêgla na pocz¹tku lat dziewiêædziesi¹tch wp³ynê³a nie tylko na
drastyczny przyrost bezrobocia, ale te¿ na kondycjê zak³adów kooperuj¹cych. Zbawiennym dla regionu
wa³brzyskiego rozwi¹zaniem aktywizuj¹cym ten region pod wzglêdem gospodarczym by³o ustanowienie
Wa³brzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Obecnie strefa ta obejmuje czterdzieœci podstref, z któ-
rych dwadzieœcia cztery po³o¿one s¹ na terenie województwa dolnoœl¹skiego, siedem znajduje siê na
terenie województwa opolskiego, osiem na terenie województwa wielkopolskiego oraz jedna w wojewó-
dztwie lubuskim.

WSSE „Invest Park” obejmuje obszar o ³¹cznej powierzchni ponad 1685,1 ha. Ca³kowita wartoœæ in-
westycji zrealizowanych przez przedsiêbiorców w strefie – stan na dzieñ 31.12.2010 r. – to oko³o
12,11 miliarda z³., a zatrudnienie w zak³adach funkcjonuj¹cych w strefie – stan na dzieñ 31.12.2010 r.
– wynios³o trzydzieœci tysiêcy piêædziesiêciu siedmiu pracowników. Te imponuj¹ce liczby nie by³yby mo-
¿liwe do osi¹gniêcia, gdyby nie wzorcowo funkcjonuj¹cy zarz¹d, na czele którego od 1997 roku sta³ pre-
zes Miros³aw Greber. Cieszy³ siê on i nadal cieszy ogromnym zaufaniem inwestorów, którzy
niejednokrotnie podkreœlali, ¿e cenniejszy od oferowanych warunków by³ dla nich profesjonalizm pracy
WSSE, co zreszt¹ przek³ada³o siê na osi¹gniêcia i dynamiczny rozwój strefy.

Dnia 10 czerwca 2011 r. na zakoñczenie zgromadzenia wspólników Wa³brzyskiej Specjalnej Strefy
Ekonomicznej zgromadzenie, w którym wiêkszoœæ posiada Skarb Pañstwa, powo³a³o dwóch nowych
cz³onków zarz¹du – prezesa i wiceprezesa strefy. Decyzja ta by³a dla pozosta³ych akcjonariuszy i praco-
wników strefy zaskakuj¹ca tym bardziej, ¿e to samo walne zgromadzenie bez g³osu sprzeciwu przyjê³o
sprawozdanie zarz¹du za 2010 r., udzieli³o zarz¹dowi absolutorium i przyzna³o mu nagrodê roczn¹ za
bardzo dobre wyniki merytoryczne i ekonomiczne osi¹gniête przez spó³ki WSSE.

Pytam wiêc Pana Ministra, jak to jest mo¿liwe, ¿e po bardzo pozytywnym ocenieniu zarz¹du spó³ki
podejmuje siê takie decyzje? Zaskoczone i oburzone – czego wyraz da³y w wypowiedziach medialnych –
s¹ równie¿ w³adze samorz¹dowe z rejonów objêtych dzia³alnoœci¹ WSSE.

Szanowny Panie Ministrze, zarz¹d strefy wraz z przedstawicielami niektórych gmin od wielu miesiê-
cy negocjuje nowe umowy inwestycyjne o wartoœci kilkudziesiêciu milionów z³otych maj¹ce przynieœæ
kilkaset miejsc pracy. Nie jest tajemnic¹, ¿e w przypadku tak du¿ych inwestycji zawirowania personal-
ne mog¹ mieæ znacz¹cy wp³yw na wynik tocz¹cych siê negocjacji.

Martwi¹c siê o przysz³oœæ regionu, zwracam siê do Pana Ministra z pytaniem, czy znane s¹ Panu
przyczyny podjêcia tak drastycznej decyzji o niepowo³aniu na stanowisko prezesa strefy pana Miros³a-
wa Grebera. Dlaczego wczeœniej nie prowadzono rozmów i nie uprzedzono o tej istotnej decyzji przedsta-
wicieli czterdziestu szeœciu samorz¹dów, którzy wspó³tworz¹ WSSE? Czy nie obawia siê Pan, ¿e te
zmiany bêd¹ mia³y negatywny wp³yw na funkcjonowanie strefy i mog¹ zachwiaæ gospodark¹ WSSE?
Czy podejmuj¹c te decyzje, brano pod uwagê ewentualne zerwanie negocjacji przez inwestorów – bo po
pierwsze, umowy mia³y byæ podpisane ju¿ w miesi¹cach letnich – oraz czy wiadomo, kto poniesie konse-
kwencje w przypadku takiego scenariusza zdarzeñ?

Szanowny Panie Ministrze, moje pytania s¹ spowodowane wielk¹ trosk¹ o dalsze losy WSSE, a co za
tym idzie – przysz³oœci¹ gospodarcz¹ i ekonomiczn¹ regionu, i dlatego bardzo proszê o udzielenie infor-
macji zwi¹zanych z problematyk¹ powy¿szego oœwiadczenia i osobiste objêcie nadzorem merytorycz-
nym dalszego funkcjonowania strefy.
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